
PROTOKÓŁ Nr 21/ 2020 
z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Wijewo odbytego  

w dniu  9 grudnia 2020 r. 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu 
oraz 
Wójt Gminy Wijewo – Pan Mieczysław Drożdżyński 
Skarbnik Gminy Wijewo – Pani Krystyna Piasna-Białas 
Projektant – Pan Zbigniew Gałuszka 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie.   
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2021 – DRUK 1. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/148/2020 Rady 
Gminy Wijewo z dnia 17 listopada 2020 r. dotyczącej przyjęcia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo – DRUK 2. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Wijewo – DRUK 3. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopłat do wszystkich taryfowych grup 
odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Wijewo – DRUK 4. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą 
,,Klub Seniora w Gminie Wijewo’’ – DRUK 5. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Wijewie – DRUK 6. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Zaborówiec – DRUK 7. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok  
– DRUK 8. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Wijewo  
Nr XXI/151/2020 z dnia 17 listopada 2020 roku w sprawie określenia stawek podatku 
od nieruchomości – DRUK 9. 

11. Sprawy bieżące. 
12. Zapytania i wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 
 
Obrady Komisji Stałych Rady Gminy otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria 
Rąk i o dalsze prowadzenie posiedzenia poprosiła Przewodniczącego Komisji 
Gospodarczej Pana Tomasza Furmańczaka. Przewodniczący obrad przywitał obecnych 
radnych i gości oraz przedstawił porządek obrad proponując aby w pierwszej kolejności 
omówić projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Zaborówiec. Do propozycji przewodniczącego 
obrad nie zgłoszono uwag, porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad. pkt. 2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie wsi Zaborówiec. 
 
Pan Zbigniew Gałuszka omówił projekt uchwały i poinformował, że plan został 
przygotowany na podstawie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego. Kolorem brązowym określona została zabudowa mieszkaniowo  



– usługowa, kolorem żółtym określono tereny rolne, niebieskim stawy, zielonym lasy 
natomiast kolorem fioletowym przemysł i usługi.  
 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc zwróciła się z zapytaniem czy na obszarze całej wsi 
mieszkańcy zabezpieczeni są od działalności uciążliwej, tzn. dużych ferm drobiu czy  
np. hodowli trzody chlewnej.  
 
Pan Zbigniew Gałuszka poinformował, że zakaz ten został wprowadzony w §5 pkt. 2  
uchwały, który stanowi, że ,,ustala się zakaz lokalizacji w granicach działek obiektów 
i urządzeń usługowych i produkcyjnych zaliczonych zgodnie z przepisami odrębnymi  
do obiektów mogących zawsze znacząco oddziaływać na środowisko’’.  Plan wskazuje 
również powierzchnię zabudowy, powierzchnię biologicznie czynną, gabaryty obiektów 
oraz wysokość zabudowy. 
 
Rany Pan Radosław Zamiatała podkreślił, że w maju 2020 r. rada uchyliła poprzedni plan 
zagospodarowania przestrzennego i zwrócił się z zapytaniem czy ten plan został 
uchylony, i który obecnie obowiązuje.  
 
Pan Zbigniew Gałuszka poinformował, że w przypadku podjęcia przez radnych uchwały  
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
wsi Zaborówiec, stary plan miejscowy w tych granicach opracowania traci ważność. 
 
Radna Pani Danuta Leśna zwróciła się z zapytaniem czy plan ma wpływ na stawianie 
wież 5G. 
 
Pan Zbigniew Gałuszka poinformował, że obowiązuje specustawa, która przewiduje 
możliwość stawiania takich wież. Wprowadzenie w uchwale takiego zakazu byłoby 
niezgodne z prawem.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono więcej uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2021. 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii jest dokumentem obligatoryjnym, który 
podejmuje co roku rada. W roku 2020 zostaliśmy zobligowani do przeprowadzenia 
diagnozy, która została przeprowadzona przez firmę zewnętrzną na grupie 200 
mieszkańców. Program został opracowany na podstawie diagnozy i działań Państwowej 
Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, na którego planuje się przeznaczenie 
75.000,00 zł. Wójt poinformował również, że załącznik do projektu uchwały określa cele  
i podział środków na planowaną realizację zadań.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXI/148/2020 
Rady Gminy Wijewo z dnia 17 listopada 2020 r. dotyczącej przyjęcia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że nadzór Wojewody zarzucił brak zapisów w uchwale dot. zakazów. 



Przygotowany został projekt uchwały w sprawie uchylenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo oraz nowy projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo,  
uwzgledniający zakaz stanowiący, że na terenach letniskowych zakazuje się 
utrzymywania zwierząt hodowlanych.  
 
Radny Pan Radosław Zamiatała zwrócił się z zapytaniem czy możliwe jest prowadzenie 
hodowli psów? 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że zakaz dotyczy 
zwierząt gospodarskich. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono więcej uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo  
 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że w §13 dodano punkt 
2, który brzmi: ,,Zabrania się na obszarach zabudowy letniskowej, utrzymywania zwierząt 
gospodarskich poza gospodarstwem rolnym’’.  

 
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dopłat do wszystkich taryfowych 
grup odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Wijewo 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że taryfa została zatwierdzona decyzją Dyrektora Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu i określona na rok 2021 na kwotę 36,46 zł, czyli 
wyższą o 1,90 zł w stosunku do roku poprzedniego. Wójt poinformował również, że dla 
mieszkańców kwota się nie zmienia, i tak jak w roku poprzednim mieszkańcy zobowiązani 
są do zapłaty 14,00 zł (brutto)/m3 odprowadzanych ścieków. Różnica, w wysokości  
22,46 zł (brutto) za 1m3  pokryta zostanie z budżetu Gminy. 
 
Radna Pani Danuta Leśna zwróciła się z zapytaniem czy stała opłata abonamentowa 
ulegnie zmianie? 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że wszystkie opłaty są 
zatwierdzone na tym samym poziomie, podwyższona została  tylko i wyłącznie taryfa  
o 1,90 zł i wynosi 22,46 zł. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono więcej uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod 
nazwą ,,Klub Seniora w Gminie Wijewo’’ 
 

Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że w związku z wytycznymi Wojewody i Marszałka Województwa, Klub 
Seniora musi zostać uwzględniony w strukturze organizacji, i tak w strukturze Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Wijewie uwzględniony zostanie Klub Seniora  



w Gminie Wijewo. W ramach projektu zostanie zatrudniony kierownik, który zajmie się 
organizacją pracy Klubu Seniora. Zadaniem Klubu będzie przede wszystkim zapewnienie 
wsparcia seniorom poprzez umożliwienie korzystania z oferty opiekuńczej, aktywizującej, 
edukacyjnej, kulturalnej, rekreacyjnej oraz prozdrowotnej. 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała  zwrócił się  z zapytaniem czy na utrzymanie działalności 
Klubu Seniora zostały pozyskane środki zewnętrzne czy ciąży to na barkach gminy.  
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że gmina pozyskała 
środki zewnętrzne na kwotę ponad 700.00,00 zł łącznie z dwóch projektów. Środki 
zapewnione są na zatrudnienie kierownika, wycieczki jednodniowe, bieżące utrzymanie, 
zajęcia rehabilitacyjne etc.  
 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc zwróciła się z zapytaniem ile osób zgłosiło się  
do projektu oraz jak będzie wyglądać organizacja zajęć i wycieczek w dobie 
koronawirusa. 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że otrzymaliśmy zgodę 
na przesunięcie rozpoczęcia projektu do końca marca roku 2021. W chwili obecnej 
rekrutacja została przeprowadzona jednak wymogi były bardzo wysokie.  
Po wprowadzeniu Klubu Seniora w strukturę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Wijewie zatrudniony zostanie kierownik, który zajmie się przeprowadzeniem kolejnego 
naboru. W pierwszym naborze garstka mieszkańców spełniała określone kryteria 
natomiast w najbliższym czasie zostaną przeprowadzone kolejne nabory, gdzie 
wymagania nie będą tak wysokie i na pewno uda się dobrać komplet uczestników.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono więcej uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad zarządził 10-minutową przerwę. 
 
Ad. pkt. 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Wijewie 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że w wyniku dołączenia do struktury Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Klubu Seniora w § 4 stanowiącym zakres działalności Ośrodka wprowadza się 
zmiany. Po ust. 22 kropkę na końcu zdania zastępuje się przecinkiem i dodaje się ust. 23 
w brzmieniu: ,,23. Organizowanie wsparcia społecznego dla seniorów poprzez 
umożliwienie korzystania z oferty aktywizującej, rekreacyjnej, edukacyjnej, kulturalnej, 
socjalnej, opiekuńczej,  oraz prozdrowotnej " . W § 6 po ust. 1 dodaje się ust. 11  
w brzmieniu: ,,11. W strukturze organizacyjnej Ośrodka działa ośrodek wsparcia pod 
nazwą Klub Seniora w Gminie Wijewo. Zasady funkcjonowania i organizacji Klubu 
Seniora określa kierownik Ośrodka w Regulaminie Klubu." 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 
rok 
 
Skarbnik Gminy Wijewo Pani Krystyna Piasna-Białas przedstawiła projekt uchwały  
i poinformowała, że zmiana w planie dochodów dotyczy działu 758 rozdziału 75801 Część 
oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego, gdzie w § 2920 
zwiększa się plan dochodów o kwotę 19.500,00 zł Zwiększenie części oświatowej 



subwencji ogólnej nastąpiło w związku z rozporządzeniem Ministra Edukacji i Nauki  
z dnia 18 listopada 2020 r. zmieniające rozporządzenie w sprawie szczególnych 
rozwiązań  w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania jednostek systemu 
oświaty w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19.  
Na wniosek Ministra Edukacji i Nauki z dnia 23 listopada 2020 r., Minister Finansów, 
Funduszy i Polityki Regionalnej, pismem nr ST5.4750.6.2020.g z dnia 27 listopada 2020 
r. zwiększył Gminie Wijewo część oświatową subwencji o kwotę 19.500,00 zł. Ponadto, 
Pani Skarbnik poinformowała, że zmiana w planie wydatków dotyczy działu 801 rozdziału 
80101 Szkoły podstawowe, gdzie w § 3020 zwiększono plan wydatków  
o kwotę  19.500,00 zł Środki z subwencji zostaną wykorzystane w rozdziale 80101  
w paragrafie 3020 na dofinansowanie zakupu sprzętu, oprogramowania przydatnego 
nauczycielom do prowadzenia zajęć realizowanych z wykorzystaniem metod i technik 
kształcenia na odległość, usługi dostępu do internetu lub innego sposobu realizacji tych 
zajęć. Kwota dofinansowania dla SP Wijewo wyniesie 10.500,00 zł a dla ZS Brenno 
9.000,00 zł. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 
Wijewo Nr XXI/151/2020 z dnia 17 listopada 2020 roku w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości 
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński przedstawił projekt uchwały  
i poinformował, że zmiana dotyczy wprowadzenia prawidłowego zapisu w § 3 projektu 
uchwały w brzmieniu: ,,Z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały, traci moc Uchwała  
Nr XII/77/2019 Rady Gminy Wijewo z dnia 14 listopada 2019r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości.”  W uchwale Nr XXI/151/2020 Rady Gminy 
Wijewo  z dnia  17 listopada 2020 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości błędnie wpisano numer uchwały tracącej moc.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 11. Sprawy bieżące. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Wijewo Pani Maria Rak przedstawiła zebranym treść pism, 
które wpłynęły do biura rady: 
 

1. Pismo OSP w Wijewie dot. dofinansowania do zakupu ubrań specjalnych.  
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że środki na ten cel 
zostaną przekazane w roku przyszłym. 

 
Ad. pkt. 12. Zapytania i wolne wnioski. 
 
Radna Pani Danuta Leśna zawnioskowała o załatanie dziury przy wjeździe na ulicę 
Lipową oraz zwróciła się z zapytaniem o termin realizacji oświetlenia na ul. Siedmiórki  
w Wijewie oraz o równanie dróg w roku bieżącym.  
 
Radny Pan Edward Nyczko zawnioskował o przesunięcie przejścia dla pieszych na ulicy 
Zachodniej w Wijewie w kierunku Potrzebowa ze względów bezpieczeństwa.  
 
Radna Pani Irena Talaga zwróciła uwagę na zaśmiecanie brzegu jeziora w Brennie 
-Ostrów.  



 
Radny pan Radosław Zamiatała zwrócił się zapytaniem czy gmina przewiduje realizować 
zadania mające na celu udzielenie dofinansowania do wymiany pieca oraz czy gmina 
złożyła wniosek o pozyskanie dofinansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych.  
 
Wójt Gminy Wijewo Pan Mieczysław Drożdżyński poinformował, że w roku bieżących 
zostanie wybudowane oświetlenie na ulicy Siedmiórki, w dniu dzisiejszym lub jutrzejszym 
dziura na ulicy Lipowej zostanie zalana natomiast w tym roku nie przewidujemy równania 
dróg. Odnośnie zaśmiecania brzegu jeziora Wójt poinformował, że w obecnej chwili nie 
jesteśmy właścicielem gruntu natomiast zwrócimy uwagę osobom zaśmiecającym teren. 
Ponadto Wójt oznajmił, że nie przewidujemy przystąpienia do programu mającym na celu 
udzielenie dofinansowania do wymiany pieca, ponieważ przystępujemy do programu 
czyste powietrze i  ten program jest najbardziej korzystny. Gmina złożyła wniosek  
o pozyskanie dofinansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych  
na kanalizację natomiast wczoraj o godzinie 16:00 ukazała się lista rankingowa, na której 
gminy Wijewo nie ma. Na 256 jednostek samorządu terytorialnego w województwie 
wielkopolskich dofinansowanie otrzymało ok. 130 jst. Niektóre jednostki otrzymały 
dofinansowanie na dwa projekty. Program nie określał żadnych szczególnych kryteriów 
dlatego nie ma jednoznacznej odpowiedzi na to dlaczego gmina nie otrzymała 
dofinansowania. Wójt podkreślił, że planowane jest ogłoszenie kolejnych dwóch naborów 
dlatego wniosek zostanie złożony ponownie. 
 
Ad. pkt. 13. Zakończenie. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek posiedzenia został wyczerpany.  
Podziękował za obecność, aktywny udział w posiedzeniu i zakończył obrady. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 

            Przewodniczący Komisji  
 
         Tomasz Furmańczak 

 
 
 
 
Protokołowała: 
Paulina Zając                                                                                      


